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Københavns Ældreråds sundheds- og omsorgsudvalg 
 

 

Referat 
 

Møde i Sundheds- og Omsorgsudvalg 
Dato: 6. juni 2024 
Sted: Telehuset, 2. sal lokale H202 
 
Deltagere: 
Hanne Simonsen, Margit Schrøder, Lisbeth Sølver, Leif Andreasen, Elin Johansen, Lone Skov Al 
Awssi, Kirsten Nissen, Henrik Høgh, Margit Risnæs, Michael Neumann, Merete Råschou, Eleonora 
Lewandowski og Jette Nielsen. 
Afbud: Anne Marie Bossen. 
 

1. Valg af dirigent  
Hanne blev valgt som dirigent. 
 

2. Valg af referent 
Sekretariatet deltager på mødet. 
 

3. Godkendelse af dagsorden 
Ressourcedirektør Anna Schou har meldt afbud grundet sygdom. Punkt 6, 8 og 9 udsættes derfor. 
 

4. Godkendelse af referat fra den 2. maj 2024 
Referatet er godkendt. 
 

5. Forberedelse til møde med Anna Schou 
Sekretariatet forespørger på en ny mødedato med Anna Schou, snarest muligt, en eftermiddag, 
hvor udvalgets spørgsmål til ressourcedirektøren genfremsendes. 
Udvalgets fokus er fortsat rettet mod den problematiske økonomi på madområdet samt ønsket 
om et fast beløb afsat alene til fødevare. 
Videre er det fortsat udvalgets ønske, at få redegjort for de endelige beslutninger ved 2. 
behandling af budget 2025. 
Punktet udsættes til et nyt møde er fastlagt. 

  
6. Ressource direktør Anna Schou er blevet bedt om at fortælle om økonomien på mad og 

måltidsområdet. Desuden en kort gennemgang af resultaterne fra budget 2025 2. 
behandling 

Udsat. 
 

7. Tværfaglige teams med nærvisitation 
Afdelingsleder Berit Helt og chefkonsulent Ann Lütznen holdt oplæg om resultaterne og den videre 
implementering af faste, tværfaglige teams med nærvisitation (se bilag) med efterfølgende dialog 
med udvalget.  
 

8. Opsamling på oplæg 
Udvalget drøftede oplægget og særlige interesseområder. 
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Sekretariatet blev bedt kvittere, på vegne af udvalget, for et godt oplæg og understrege udvalgets 
interesse i kommende erfaringer ang. den oplevede forandring for borgerne. 

 
9. Motivering af BR-forsalg vedr. madøkonomi på plejehjem 

Punktet udsættes til der er fundet nyt tidspunkt for møde med ressourcedirektøren. 
 

10. Mærkesager for udvalget 
Det udarbejdede bilag, der skitserer udvalgets mærkesager med tilhørende tekst og prioritering er 
godkendt, og videreformidles til forretningsudvalget. 
 

11. Orientering fra det politiske udvalg 
Margit orienterer om, at der er mange relevante sager, som pågår lige nu. Der nævnes bl.a. 

- Sundhedsstyrelsens nye kvalitetsstandarder for kroniske sygdomme. Københavns 
Kommune er rigtig godt med jf. fagcentrene. Et område, hvor der dog mangler et relevant 
tilbud, er til personer med musket og skellet sygdomme. Kommunen har nu fået midler til 
at udvikle det området, hvilket udvalget vil følge. 

- Center for Lungesygdomme har lavet et samarbejde med Lungeforeningen om at udvikle 
frivillige tilbud. 

- Sundheds- og Omsorgsforvaltningens høringssvar til Kommuneplan 2024 var meget i tråd 
med Ældrerådets, hvor fokus bl.a. var på det manglende sundhedsperspektiv, boliger til 
ældre samt den manglede fotorepræsentation af byens ældre borgere. 

- Som opfølgning på BRUS resultater skal tre hjemmeplejegrupper, tre plejehjem og to 
rehabiliteringscentre lave handleplaner for at højne tilfredsheden. Udvalget ønsker at blive 
orienteret om tiltag og udvikling. 

- Status på forenklings- og afbureaukratiseringsprocessen. Udvalget ønsker et samlet 
overblik over ændringer og hvad det betyder ude i praksis, herunder klippekortet. 

- Sundheds- og omsorgsforvaltningens handleplan (tre spor) for etniske minoritetsældre 
 
Samtilsyn, klagehåndtering samt forvaltningens arbejde med pårørende nævnes videre og 
slutteligt bemærkes det, at det politiske udvalgs udmøntning af indeværende års midler, jf. 
ældrereformen, fastlægges på mødet den følgende dag, den 7. juni 2024. 
 
 

12. Orientering fra tilsynsgruppen 
Margit orienterer om, at der har været 21 tilsyn i april og maj. Heraf tre særdeles tilfredsstillende, 
femten meget tilfredsstillende og tre tilfredsstillende.  
 
Udvalget følger interesseret de tilsyn, der har skulle udarbejde handleplaner for at højne 
tilfredsheden. 
 
 

13. Fremtidige emner 
Udvalget ønsker på de næstkommende møder at beskæftige sig med følgende: 

- Oplæg og status på sundhedsklynger, herunder hvordan sundhedsstrukturkommissionens 
anbefalinger vil påvirke klyngernes arbejde. Videre ønsker udvalget at se nærmere på, 



3 

Københavns Ældreråds sundheds- og omsorgsudvalg 
 

 

hvilken indflydelse og betydning sundhedsklynger (de politiske og de faglige) har fået, og 
hvordan Ældrerådet kan opnå indflydelse i klyngerne. 

- Besøge Vigerslevhus, med særligt fokus på de midlertidige ophold. Udvalget forventer at 
besøge Vigerslevhus i august eller september, og afholde ordinært møde i forlængelse 
deraf. 

- På længere sigt har udvalget også en interesse i at høre mere om sygeplejeklinikkerne, som 
der fremadrettet bliver etableret flere af. Udvalget er bl.a. interesserede i hvilke barriere 
der er i få borgerne til at benytte sygeplejeklinikkerne. 

- Som opfølgning på et tidlige mødeoplæg ønsker udvalget til efteråret en opdatering på 
selvudpeget hjælper, herunder særligt et dialogmøde med visitatorerne, således, at dette 
kan knyttes an til den handleplan ang. selvudpegede hjælpere Sundheds- og 
Omsorgsforvaltningen skal udarbejde. 

- Praksis omkring indflytningssamtaler. Udvalget ønsker at besøge og spørge ind til, hvordan 
de oplever indflytningssamtalerne fungere, både ift. tidsramme og indhold. Bliver f.eks. 
klippekortene italesat? 

 
 

14. Evt. 
Udvalgets næste møde er den 8. august 2024. Her skal der fokus på de initiativer, der igangsættes 
på baggrund af sundhedsstrukturkommissionens anbefalinger. Herunder, hvordan der opretholdes 
kvalitetsstander, når der ikke er lovkrav derom. 
 


